

MƏQALƏLƏRİ

2026

Kasıb №1 [Mətn] / S. Səxavət // Ədalət.- 2026.- 13 mart (№10).- S.10.

2025

Seyran Səxavət: "Kaş bütün bəşəriyyət qəbiristanlıqla üzbəüz doğulardı..." [Mətn]: Yazıçı, şair, publisist Seyran Səxavətlə müsahibə / S.Səxavət; söhbətləşdi: S.Həsənlı // Ədəbiyyat qəzeti.- 2025.- 28 fevral (№8).- S.8-10.

2024

"Təbiəti sevmək elə insanın özünü sevməsidir" [Mətn] / S. Səxavət; müsahibəni apardı: A. İbrahimli // Ədəbiyyat qəzeti.- 2024.- 18 may.- №18.- S.24-25.

İkimizin sirri [Mətn] / S.Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti: xüsusi buraxılış.- 2024.- 10 dekabr (№48).- S.10-11.

Kino və kələm şorabası [Mətn] / S.Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti.- 2024.- 29 noyabr.- № 46.- S. 20-21.

Kişi salonu [Mətn] / S.Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti.- 2024.- 13 dekabr (№49).- S.14-15.

Körpü [Mətn] / S.Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti.- 2024.- 27 dekabr (№51-52).- S.34-35.

Mənim üçün bir janr var-Söz!" [Mətn] : Seyran Səxavət: Azərbaycan dili "reanimasiyadır" / S. Səxavət; müsahibəni apardı Q. Mahir // Olaylar.- 2024.- 23-29 fevral.- №7.- S.15.

Şairin leşi kasıbın bəxti, yaltaq quzu və barışıq [Mətn] / S.Səxavət // Ədalət.- 2024.- 22 noyabr (№45).- S.8-9. // Ədəbiyyat qəzeti.- 2024.- 22 noyabr (№45).- S.6-8. // 525-ci qəzet.- 2024.- 23 noyabr (№214).- S.12-13-14.

2023

Asta yeri, tabut düşər çiyindənən... [Mətn]: Zakir Fəxriyə şanlı məktub / S. Səxavət // Ədalət.- 2023.- 31 mart.- S.6. // 525-ci qəzet.- 2023.- 1 aprel.- S.16.

Azər Mustafazadənin ölüm xəbəri məni sarsıtdı [Mətn] / S. Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti.- 2023.- 4 fevral.- S.23.

Cümlə qurmaq dövlət qurmaq qədər çətindir... [Mətn] / S.Səxavət // Bakı Xəbər.- 2021.- 28 dekabr.- S.14;15. // Ədəbiyyat qəzeti.- 2023.- 4 fevral.- S.16-17.

Seyran Səxavət: Mənə bir dəfə dedilər ki, niyə sən çox vaxt gecələr işləyirsən? Dedim, çünki gecələr bəşəriyyətin yarından çoxu yatır, dünya daha çox mənimki olur. [Mətn] / S. Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti.- 2023.- 21 oktyabr, №40.- S.24-25. // Ədalət.- 2023.- 27 oktyabr.- № 41.- S.6.

2021

"50 il səslə oxuya bilmədiyimi sözlə canımdan çıxarmışam" - Seyran Səxavət-75 [Mətn] / S.Səxavət; müsahibəni apardı N.Rzalı // 525-ci qəzet.- 2021.- 13 fevral.- S.17.

"Cümlə qurmaq Dövlət qurmaq qədər çətindir" [Mətn] / S.Səxavət // 525-ci qəzet.- 2021.- 27 noyabr.- S.14-15.

"Heç vaxt çalışmamışam, nazir dostum olsun" [Mətn] / S.Səxavət; müsahibəni apardı S.Osmanova // Həftə içi.- 2021.- 15-16 iyun.- S.7.

"Qarabağ haqqında ən ali əsəri Ali Baş Komandan yazdı" [Mətn]: Seyran Səxavət : "İndi özümü 30-40 il bundan əvvəlki dəliqanlı Seyran kimi hiss edirəm" / S.Səxavət; müsahibəni apardı R.Qurbanlı // 525-ci qəzet.- 2021.- 19 fevral.- S.12;16.

"Müəllimləri, həkimləri, hətta mollaları attestasiyadan keçirirlər" [Mətn] : Seyran Səxavət: "Bəs televiziya işçilərini niyə söz azadlığı adı altında özbaşına qoymuşuq" / S.Səxavət; müsahibəni apardı: M.Rzayeva // Şərq.- 2021.- 4 dekabr.- S.4.

"Azıx mağarası Adəmlə Həvvanın yataq otağıdır" [Mətn] : Tanınmış yazıçıdan roman kimi ifadələr / S.Səxavət // Şərq.- 2021.- 18 fevral.- S.9;10. // Unikal.- 2021.- 19 fevral.- S.21. // Ədalət.- 2021.- 3 aprel.- S.8.

"Nəsr daha çox beyinlə bağlıdır, hərdən ürəyi də köməyə çağırır" [Mətn]: Seyran Səxavət-75 / S.Səxavət: müsahibəni apardı Azəri, Lalə // Mədəniyyət.- 2021.- 19 mart.- S.5.

Adəm ilə Həvvanın yataq otağı [Mətn] / S.Səxavət // 525-ci qəzet.- 2021.- 2 oktyabr.- S.16;17.

Ermənilərlə heç vaxt birgə yaşamaram... [Mətn] / S. Səxavət; müsahibəni apardı Sevinc // Həftə içi.- 2021.- 21-27 oktyabr.- S.5.

Müdrək xalqın yazıçı oğlu [Mətn] İntiqam Qasımsadənin yazıçı Seyran Səxavətlə söhbəti / S. Səxavət // Azərbaycan: Ədəbi-bədii jurnal.- 2021.- N 3.- S.155-166.

Özünə oxşayan şəkil [Mətn] / S. Səxavət // 525-ci qəzet.- 2021.- 17 noyabr. - S.18.// Ədəbiyyat qəzeti.- 2021.- 20 noyabr. - S.19. // Ədalət.- 2021.- 20 noyabr. - S.5.

Rəmiş [Mətn] : Hekayə / S. Səxavət // Ədalət.- 2021.- 6 aprel.- S.1; 3.

Sabir, yetmiş beş də belə getdi, vecinə alma... [Mətn] / S. Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti: xüsusi buraxılış.- 2021.- 22 may.- S.15.

2020

"25 il bundan qabaq kişilikdən istefa vermişəm..." [Mətn]: Seyran Səxavət deyir ki:.. / S. Səxavət // Ədalət.- 2020.- 15 fevral.- S.7.

Füzuli azad olundu... [Mətn] : "Yerin məlum, doyunca ağlamışam" / S.Səxavət; müsahibəni apardı: M.Rzayeva // Şərq.- 2020.- 29 sentyabr.- S.8.

2019

"Leyli-Məcnun" və ferma müdiri [Mətn] / S.Səxavət // Xəzan.- 2019.- №3/21.- S.14-21.

"Mənim üçün Üzeyir bəy Notr-Damdan yüksəkdədir"[Mətn] / S.Səxavət; müsahibəni apardı M.Rzayeva // Şərq.- 2019.- 18 aprel.- S.8.

Horadiz möcüzəsi: [müəllifin Füzuli rayonuna səfər təəssüratları] / Seyran Səxavət // Ədalət. – 2019. – 17 may. – S.5; 525-ci qəzet. – 2019. – 17 may. – S.14–15.

İndi gedin işimizlə məşğul olun... [Mətn] / S.Səxavət // 525-ci qəzet.- 2019.- 29 yanvar.- S.7.

İndi gedin işinizlə məşğul olun... [müəllifin Aqil Abbasın “Camış bağa girdi, gəl” hekayəsi haqqında fikirləri] / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2019. – 29 yanvar

İnsan hər şeydən öncə yol deməkdir [Mətn]: Seyran Səxavət: “Nifrət nə qədər güclü olur olsun, ona sevgi ilə qalib gəlmək mümkündür” / S. Səxavət; müsahibəni apardı: F.Hüseyn // Kaspi.- 2019.- 2-4 mart.- S.17.

Seyran Səxavət: "Dünya Allahın çin olmuş yuxusudur..." [Mətn]: "Kürsü" layihəsinin qonağı yazıçı Seyran Səxavətdir. / S. Səxavət; müsahibəni apardı: S.Əşrəf // Ədəbiyyat qəzeti.- 2019.- 5 oktyabr.- S.14.

Seyran Səxavət: "Qarabağ əlilini incidən məmurun qanını içmək halaldır" [Mətn]: "Füzuli yerində olanda mən Bakıda heç kəsi bəyənmirdim, yekə-yekə gəzirdim" / S. Səxavət; müsahibəni apardı: A.Aslan,A.Kərimov // Ədalət.- 2019.- 15 yanvar.- S.5.

2018

"Deyirdilər, xərçəngdi, onsuz da öləcək" [Mətn]: Seyran Səxavət: "Mən xəstələndə dostlarım yoxa çıxdı..." / S. Səxavət; müsahibəni apardı M. Ağaoğlu // Ekspress.- 2018.- 10-12 mart.- S.9.

"Söz"ə təbriklər... ["Söz" jurnalının 25 illiyi münasibətilə müəllifin təbriki] / Seyran Səxavət // Söz. – 2018. – № 02 (76). – S.27.

Babadan nəvəyə keçən yalan: [Arzu Nehrəmlinin “Unutmağı öyrənirəm” adlı şeir kitabı haqqında müəllifin fikirləri] / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2018. – 23 yanvar. – S.7.

Cümlə qurmaq dövlət qurmaq qədər çətindir: [yazıçının dil məsələsi ilə əlaqədar fikirləri] / Seyran Səxavət // Ədalət. – 2018. – 1 dekabr. – S.8–9.

Dünyanın mən baxan tərəfdən görünən hissəsi [Mətn] : Yazıçı Seyran Səxavətlə müsahibə / S. Səxavət; müsahibəni apardı N. Nur // Ədəbiyyat qəzeti.- 2018.- 28 aprel.- S.23.

Mübarəksən: [Xalq yazıçısı Anarın 80 illik yubileyi münasibətilə təbrik] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti: xüsusi buraxılış. – 2018. – 10 mart. – S.15.

Naməlum qadın... [Mətn] : Professor Elçin İsgəndərzadənin Nurəngiz Günə həsr etdiyi "Günəşin elçisi" esse-monoqrafiyasına ön söz / S. Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti.- 2018.- 29 sentyabr.- S.11.

Naməlum qadın: [professor Elçin İsgəndərzadənin Nurəngiz Günə 80 illiyinə həsr etdiyi "Günəşin elçisi" esse-monoqrafiyasına ön söz] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti. – 20 29 sentyabr. – S.11; Günəşin elçisi / E. İsgəndərzadə. – Bakı, 2018. – S. 3–8.

Niyə həmişə yox, ancaq yubileydən yubileyə?: “Kitabı yaradan müəllif, müəllifin taleyini yaradan isə cəmiyyətdir” mövzusunda müzakirə / Seyran Səxavət, Firuz Mustafa, Kamran Nəzirli, Nəriman Əbdülrəhmanlı; məqaləni hazırladı Təranə Məhərrəmovə // Kaspi. – 2018. – 27 oktyabr. – S.10.

Səkkizinci səhifə, yaxud yanan şamlar heç vaxt sönmür: [Şəfəq Sahiblinin “Bu sevgiyə ölüm gəldi” kitabı haqqında] / Seyran Səxavət // Ulduz. – 2018. – № 09(592). – S.72–75.

Yaşıl pencəkli oğlan: [Xalq yazıçısı Elçinin yubileyi münasibətilə] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat: xüsusi buraxılış. – 2018. – 5 may. – S.21.

2017

"Leyli-Məcnun" və Ferma müdiri [Mətn] hekayə / S.Səxavət // Ədalət.- 2017.- 8 aprel.- S.8-9.

103-ə zəng: [Əməkdar jurnalist Qulu Ağsəs haqqında] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti. – 2017. – 3 iyun. – S.5.

Evin tikilsin yaxud vəsiyyətnamə [Mətn]: hekayə / S. Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti.- 2017.- 15 aprel.- S.14-15.

Səkkizinci səhifə, yaxud yanan şamlar heç vaxt sönmür.... [Şəfəq Sahiblinin "Bu sevgiyə ölüm gəldi" kitabı haqqında] / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2017. – 1 aprel. – S.16;

Söz xətrinə: ["Ulduz" jurnalının aprel sayı haqqında] / Seyran Səxavət // Ulduz. – 2017.– № 05 (576). – S.3–7.

Türk bayrağının dalğalanan kölgəsində... [Mətn] / S. Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti.- 2017.- 27 may.- S.8-9.

Türk bayrağının dalğalanan kölgəsində.... [müəllifin Türkiyəyə səfər təəssüratları haqqında] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti. – 2017. – 27 may. – S.8-9; 525-ci qəzet. – 2017. – 7 iyun. – S.7; 8 iyun. – S.7.

2016

Allah istəsə... Seyran Səxavətin 70 yaşı [Mətn] / S.Səxavət //Azərbaycan: jurnal.- 2016.- №3. - S.97.

Dünya həqiqəti dərk etməlidir [Mətn] / S.Səxavət;müəssisəni apardı:E.Nuri // Kredo.-2016.- 15 aprel.- S.4.

Kenquru [Mətn] Bakıda Yusif Səmədoğlu ilə qəbirüstü söhbət / S. Səxavət // 525-ci qəzet.- 2016.- 28 may.- S.16-17-18.

Oyun [Mətn] / S. Səxavət // 525-ci qəzet.- 2016.- 8 oktyabr.- S.14-15;23.

Rafiq Həşimov – 50: [tanınmış televiziya aparıcısı, diktör, rejissor, ssenarist və esseist Rafiq Həşimovun 50 yaşının tamam olması münasibətilə müəllifin təbriki] / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2016. – 30 iyul. – S.19.

Seyran Səxavət: "O məktubun içi məni yandırır, çölü başqalarını" [Mətn]: "Ədəbiyyat qəzeti" "Mən necə yazıçı oldum" layihəsində Seyran Səxavətlə müsahibəni təqdim edir / S. Səxavət; müsahibəni apardı M. Ağaoğlu // Ədəbiyyat qəzeti.- 2016.- 23 aprel.- S.28.

Seyran Səxavət:"Qarabağ haqqında ən yaxşı roman Ali Baş Komandanın, Müdafiə Nazirliyinin və xalqımızın böyük dəstəyi ilə yazılmağa başlanıb : [Mətn] /S. Səxavət ;müsahibəni apardı:E.Nuri // 525-ci qəzet.- 2016.- 6 aprel.- S.3.

Yazandan sonra xoşbəxt bir çəkisizliyə düşürəm: [Mətn] Seyran Səxavət: "Müstəqillik illərində o qədər torpaqlar, oğullar itirdik ki, onların yanında oxucu itkisi məni ağrıdan məsələ deyil" / S. Səxavət ;müsahibəni apardı:F.Hüseyn // Kaspi.- 2016.- 16 mart.- S.8-9.

2015

"Bizim dövrün gəncliyi başqa idi": [Mətn] / S. Səxavət ; müsahibəni apardı L. Musaqızı.// Kaspi.-2015.- 23 oktyabr.- S.14.

"Qarabağ haqqında əsər yazmayın!": [Mətn] / S.Səxavət; müsahibəni apardı Rüstəmli Bahar // Reyting.-2015.- 24 may.- S.14.

Roman -memuar //Azərbaycan: jurnal.-2015.- №3.- S.11- 60.//Azərbaycan: jurnal.-2015.- №4.- S.31-84. //Azərbaycan: jurnal.-2015.- №5.- S.42-80.

2014

"Xalq birləşəndə güclü olur, yazıçı təklənəndə...": [Mətn] Müsahibimiz yazıçı Seyran Səxavətdir /S. Səxavət; müsahibə apardı S. Hüseynoğlu // Ədəbiyyat qəzeti.- 2014.- 4 iyul.- S.1; 8-9.

"Yarıyıq, yaralıyq, deməli, xəstəyik" [Mətn] / S.Səxavət; Müsahibəni apardı: C.Musaoğlu // Ədalət.- 2014.- 19 aprel.- S.9.

Dost, tost, yaxud qəfiyə qohumluğu...: [Əməkdar mədəniyyət işçisi, tərcüməçi-publisist Azər Mustafazadənin 75 illiyi münasibətilə] / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2014. – 15 mart. – S.19.

Əslən Qaxdan olan ingilislər və Qax intibahı: [müəllifin səfər təəssüratları haqqında] / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2014. – 11 oktyabr. – S.10–11.

Gülümsəyən Amerika, yaxud səkkizinci rəng...: [müəllifin səfər təəssüratları haqqında] / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2014. – 11 oktyabr. – S.18–19; 30.

Qatil [Mətn] : hekayə / S. Səxavət // Ədəbiyyat qəzeti.-2014.- 9 may.- S.6-7.

Qırx gün də belə getdi...: [yazıçı, publisist, əməkdar incəsənət xadimi Cəmil Əlibəyov haqqında] / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2014. – 6 dekabr. – S.24.

2013

"Mənə Qarabağla bağlı əsər lazım deyil" [Mətn]: Seyran Səxavət: Evdə arvaddı, uşaqdı, nəvədi - bunlar anti-ədəbiyyat üsurləridir... /S.Səxavət // Ekspres.- 2013.- 31 avqust - 2 sentyabr.- S.29-30.

Seyran Səxavət: "Nə vaxtsa "ziyalı alqı-satqısı" ofisini də görəcəyik" : [Mətn] /S. Səxavət, müsahibəni apardı: Nuri, Elmin.// Ədalət.-2013.- 23 yanvar.- S.8.

2012

"Xalq kitab oxusa yaxşı olar"? [Mətn] Seyran Səxavət: "Oxumasa onsuz da pis olan vəziyyəti bir az da ağrılar" / S.Səxavət; müsahibə götürdü N.Rafiqqızı // Olaylar.- 2012.- 28-30 aprel.- S.11.

Qaçacaq [Mətn] : Allahın mənə verdiyi paydı Yusif Səmədoğlu / S. Səxavət //Azərbaycan: jurnal.- 2012.- № 2. - S.13-58.

Mən bu dünyanın nekroloquunu yazmışam [Mətn] / S.Səxavət; müsahibəni apardı:Hüseyn, Fərid. // Kaspi.- 2012.- 21-23 aprel.- S.20.

Seyran Səxavət: "Etiraf etmək hər kişinin işi deyil" [Mətn] / S.Səxavət // 525-ci qəzet.- 2012.- 28 iyul.- S. 29-30.

2011

“Cəhənnəmə getməyi də təbii qəbul edirəm” [Mətn] / S.Səxavət // Təzadlar.- 2011.- 25 yanvar. - S. 13.

“Gecənin bir vaxtı hücum edib torpaqlarımızı almalıyıq” “Qarabağ mövzusunda ən möhtəşəm əsəri Müdafiə Nazirliyi yazmalıdır” [Mətn] / S.Səxavət // Yeni Müsavat.- 2011.- 26 iyun.- S. 6.

“Ziyalı həmişə dövlətini sevməli və onu qorumalıdır” [Mətn] / S.Səxavət // Kaspi.-2011.- 12-14 noyabr.- S. 5.

Asta yeri, tabut düşər çiynindən...: [şair Zakir Fəxri haqqında] / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2011. – 3 dekabr. – S.22.

Asta yeri, tabut düşər çiynindən...: Zakir Fəxriyə şanlı məktub [Mətn] / S.Səxavət // 525-ci qəzet.- 2011.- 3 dekabr. - S.22.

Boynu əyri kişi [Mətn] : Qızım Ləmana / S. Səxavət // Ədalət.-2011. - 2 aprel. - S. 12-13.

Bu gün Azərbaycan ədəbiyyatında yetərinə istedadlı nəsil yetişib / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2011. – 19 fevral. – S.27.

İshaq ibn İbrahim Əbu Tahir Günətaş Xanzad [Mətn] : [romandan parça] / S. Səxavət // 525-ci qəzet.- 2011.- 10 sentyabr.- S. 26-27.

Sapma [Mətn] / S. Səxavət // 525-ci qəzet.- 2011.- 10 dekabr.- S. 28-29.

Seyran Səxavət: “Bu gün Azərbaycan ədəbiyyatında yetərinə istedadlı nəsil yetişib” [Mətn] / S.Səxavət // 525-ci qəzet.- 2011.- 19 fevral. - S. 27.

Yol, yaxud: [Novruz Nəcəfoğlunun “Çarəsiz yolçu” povesti haqqında] / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2011. – 2 aprel. – S.25.

2010

“Yazıcının deyiləsi sözü onu oxucuyla eyni məsafədə saxlamalıdır” : Seyran Səxavət: “Nobel mükafatından siyasi hoqqabazlıq qoxusu gəlir” [Mətn] / S.Səxavət // Üç nöqtə.- 2010.- 25 dekabr. - S. 17.

Adamın Allahı olar... [Mətn] / S.Səxavət // 525-ci qəzet.- 2010.- 26 iyun.- S. 26.

Altısı aprelin bəxti...: [Xədicə Muradın poeziyası haqqında] / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2010. – 30 yanvar. – S.26.

Qaçhaqç Roman [Mətn] / S.Səxavət //Azərbaycan: jurnal.- 2010.- №11. - S.13-63.

2009

"Təyinatla bağlı ssenaridə baş nazirin müavini, yaxud millət vəkili abzasları yoxdur" Seyran Səxavət ona verilən təyinatı halallıqla qəbul etdiyini söylədi [Mətn] / S.Səxavət // Ayna.- 2009. - 24 yanvar. - S.20.

“Qarabağın daşı çox ağırdır” : Seyran Səxavət : "Seyran Səxavətin hesabına dolanıram" [Mətn] / S.Səxavət // Ədalət.- 2009. - 12 sentyabr. - S. 12-13.

Bəhanə: [muğam sənətinin inkişafına öz töhfəsini vermiş Süleyman Abdullayevin 70 illiyi münasibətilə] / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2009. – 14 fevral. – S.28.

Bütün şair və yazıçı dostlarıma Qarabağdan yazmağı qadağan edirəm, Qarabağ dövlətin mövzudur, hamımız yatmaqla məşğuluq / Seyran Səxavət // Şərq. – 2009. – 7 fevral. – S.5.

Poema /S.Səxavət // 525-ci qəzet.- 2009.- 25 aprel. - S.28-30.

Rəmiş [Mətn] / S.Səxavət // 525-ci qəzet.- 2009.- 12 sentyabr. - S. 29-30.

Səxavət, Seyran: "Bütün şair və yazıçı dostlarıma Qarabağdan yazmağı qadağan edirəm" "Qarabağ dövlətin mövzudur "Hamımız yatmaqla məşğuluq" [Mətn] / S. Səxavət. // Şərq.- 2009.- 7 fevral.- S. 5.

Yəhudi əlifbası Roman [Mətn] / S.Səxavət // Azərbaycan: jurnal.- 2009.- №5.- S. 16-66.

2008

Mənsuriyyə zirvəsi [Mətn] / S.Səxavət // Qobustan.- 2002.- № 3.- S. 84.

Yanan məktub [Mətn] / S.Səxavət // 525-ci qəzet.- 2008.- 15 noyabr. - S. 27.

2007

Azərbaycanın ədəbi mühiti yataq otağına bənzəyir... / Seyran Səxavət // Azadlıq. – 2007. – 11 oktyabr.

Məni ən çox narahat edən teleməkanda Azərbaycan dilinin başına açılan oyunlardır / Seyran Səxavət // Mədəniyyət. – 2007. – 16 mart. – S.7.

2006

Yazıçı zamanın tələblərinə cavab verə bilirmi? / Seyran Səxavət // Yeni Azərbaycan. – 2006. – 11 aprel. – S.6.

2005

Sözün təsiri yoxdursa, bu, o deməkdir ki, xalqın qulağı ağır eşidir / Seyran Səxavət // Gün. – 2005. – 17 dekabr. – S.10.

Şair haqqında ən böyük və dəqiq sözü onun şeirləri deyir. 50 yaşlı sözün mübarək: [Vaqif Bəhmənli haqqında] / Seyran Səxavət // “525-ci qəzet”in xüsusi buraxılışı: “Avrasiyapres”. – 2005. – 23 may. – S.9.

2003

Yüz illərdi ki, onu və on ikisi sentyabr arasında bir gün də var – on biri sentyabr: [Rəşad Məcidin “10 sentyabr” hekayəsi haqqında] / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2003. – 15 fevral. – S.26.

2002

Mənsuriyyə zirvəsi: [ixtisarla, görkəmli muğam ustası Yaqub Məmmədovun xatirəsinə həsr olunub] / Seyran Səxavət // Qobustan. – 2002. – № 3. – S.84; 525-ci qəzet. – 2002. – 10 avqust. – S.20.

Sıxılmayan yazıcının suyu çıxmaz / Seyran Səxavət // Ayna. – 2002. – 21 iyun. – S.11.

1995

Ölümün boy sırasında...: [İsi Məlikzadə haqqında] / Seyran Səxavət // Millət. – 1995. – 9 dekabr. – S.4.

1992

Millətin tamah dişini dartıb çıxardaram / Seyran Səxavət // Bərəkət. – 1992. – 25 aprel. – S.3.

1990

Londondan və Parisdən Bakı görünürdü: [müəllifin səfər təəssüratları] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat və incəsənət. – 1990. – 15 iyun. – S.6–7.

Rəqs elə, İspaniya: [müəllifin təəssüratları] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat və incəsənət. – 1990. – 4 may. – S.8.

1989

Daş evlər [Mətn]: buklet / S. Səxavət.- Bakı: Gənclik, 1989.- 3 s.

1988

Qızıl təştin” yalansız dünyası / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat və incəsənət. – 1988. – 8 iyun. – S.8.

Tənqidin sözü: [ədəbiyyatın uğurları, ziddiyyətləri və nöqsanları haqqında] / Seyran Səxavət // Azərbaycan gəncləri. - 1988. – 29 aprel. – S.6–8.

1987

Ağdamda Qədir Rüstəmovla “Atüstü” söhbət / Qədir Rüstəmov; Seyran Səxavət // Ulduz. – 1987. – № 4. – S.44–50.

1986

İşləmək lazımdır... / Seyran Səxavət // Kommunist. – 1986. – 21 mart. – S.2.

1985

Daş evlər [Mətn] : [roman] / S. Səxavət.- Bakı: Gənclik, 1985.- 305, [3] s.

Torpağa məhəbbət: [Füzuli rayonundakı C.Cabbarlı adına sovxozun üzümçülük briqadiri Əhməd Əsgərov haqqında] / Seyran Səxavət // Kommunist. – 1985. – 17 oktyabr. – S. 4.

1981

İşiniz avand olsun!: [Yeni il arzuları] / Seyran Səxavət // Araz. – 1981. – 1 yanvar. – S.2.

1980

İşə can yandırmayanda: [Füzuli rayonu rəhbərliyinin vəzifələrini lazımınca icra etməmələri haqqında] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat və incəsənət. – 1980. – 13 iyun. – S.7.

Zəhmət adamları ilə üz-üzə: [Azərbaycan yazıçıları Naxçıvan haqqında] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat və incəsənət. – 1980. – 6 iyun. – S.5.

1978

Əgər tufan olmasaydı...: [Krasnovodskda 26-ların xatirə muzeyi haqqında] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat və incəsənət. – 1978. – 16 sentyabr. – S.2.

1977

Cavablı və cavabsız suallar: [Seyran Səxavətin İslam Rzayevlə apardığı müsahibə] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat və incəsənət. – 1977. – 16 iyun.

Vəkilin uğuru və səhvləri: [R.Fətəliyevin M.Əzizbəyov adına Azərbaycan Dövlət Akademik Teatrında göstərilmiş “Vəkil neynəsin?..” pyesinin tamaşası haqqında qeydlər] / Seyran Səxavət// Ədəbiyyat və incəsənət. – 1977. – 2 aprel. – S.8

1974

Sənin gördüyün iş: [A.V.Lyanaçarski adına Penza Dram Teatrının Bakıda qastrolu zamanı göstərdiyi Y.Germanın eyniadlı pyesinin tamaşası haqqında] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat və incəsənət. – 1974. – 6 iyul. – S.14–15.

Ulduzla görüşənə qədər...: [Altay Məmmədovun “Ulduzlar görüşəndə” adlı qəhrəmanlıq komediyası C.Cabbarlı adına Kirovabad Dövlət Dram Teatrının səhnəsində] / Seyran Səxavət// Ədəbiyyat və incəsənət. – 1974. – 1 may. – S.14–15.

1973

İnsan min il yaşayar: [Qasım Qasımsadənin yeni çapdan çıxmış “İnsan min il yaşardı” kitabı haqqında] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat və incəsənət. – 1973. – 1 dekabr. – S.12–13.

1969

Alpinistlər: [Tofiq Mahmudovun eyniadlı kitabı haqqında] / Seyran Səxavət // Ədəbiyyat və incəsənət. – 1969. – 19 aprel. – S.10.

1961

Həvəslə işləyirik: [Füzuli rayonu Yağlıvənd kənd orta məktəbinin şagird istehsalat briqadası üzvlərinin kolxozçulara günəbaxan sahəsində köməkləri haqqında] / Seyran Xanlarov // Qızıl Araz. – 1961. – 6 iyul.

Üç aydan bir: [Yağlıvənd kəndinin kolxozçuları haqqında] / Seyran Xanlarov // Qızıl Araz. – 1961. – 7 sentyabr.